



# 24 小時尿液檢查注意事項

2024/08/01

## 1 採取檢體注意事項

- 1.1 請將一天24小時尿液全部收集到尿桶內，若總量不超過上限刻度2600 c.c 時，請直接將總量記錄在檢驗單上。再取一些尿液裝入透明壓克力容器，約裝40 c.c，連同檢驗單帶至門診檢驗。
- 1.2 如尿液總量超過2600 c.c 刻度時，請先將收集桶內尿液倒入另外容器中(請勿倒掉)，繼續收集到24 小時。將兩桶的總量相加後，將總量記錄在檢驗單上，並將兩桶混合後再取一些尿液裝入透明壓克力容器，約裝40 c.c，連同檢驗單送至門診檢驗。
- 1.3 收集期間尿液須冷藏。
- 1.4 若檢驗科有另外給您防腐劑(6N HCl)時，請於收集第一次尿液後再倒入防腐劑。

## 2 檢體收件時間及地點

- 2.1 台北院區：週一~週五07:30 ~ 22:00 及週六07:30 ~ 15:00，請至福音樓一樓門診檢驗。
- 2.2 淡水院區：週一~週五07:30 ~ 17:30 及週六07:30 ~ 14:30，請至馬偕樓二樓門診檢驗。
- 2.3 其他時間或國定假日期間暫停服務。

## 3 洽詢電話

- 3.1 馬偕紀念醫院台北院區(02)25433535 轉檢驗科2230。
- 3.2 馬偕紀念醫院淡水院區(02)28094661 轉檢驗科2463。



# 24-hour Urine Collection

2024/08/01

## 1 About the collection of urine

- 1.1 The OPD laboratory will offer you a large collection bottle and a small container. Please collect urine for 24 hours in the large collection bottle and record total volume on the examination form if less than 2600 c.c. Then fill the small container with urine to about 40 c.c. Bring the examination form and the small container to the same counter. Do not carry the large collection bottle.
- 1.2 If the volume of urine exceeding 2600 c.c, please do not discard, but continue to collect the remainder in any other large bottle till the end of 24 hours. Measure and record total volume on the examination form. Then fill the small container with the mixture of urine to about 40 c.c. Just bring the examination form and the small container to the same counter.
- 1.3 Please refrigerate the urine during the collection period.
- 1.4 If OPD laboratory offer you a bottle of antiseptic, please add into the collection bottle after the first collection.

## 2 Time and location to send

- 2.1 Mackay Memorial Hospital at Taipei: During 7:30 am to 10:00 pm on Monday to Friday, or 7:30 am to 3:00 pm on Saturday, please visit the OPD laboratory.(1<sup>st</sup> floor, Gospel Building)
- 2.2 Mackay Memorial Hospital at Tamshui: During 07:30 am to 05:30 pm on Monday to Friday, or 07:30 am to 02:30 pm on Saturday, please visit the OPD laboratory. (2<sup>nd</sup> floor, Mackay Building)
- 2.3 Please avoid other hours and holidays

## 3 Telephone for inquiry

- 3.1 Mackay Memorial Hospital Laboratory at Taipei: (02)25433535 Extension 2230
- 3.2 Mackay Memorial Hospital Laboratory at Tamshui: (02)28094661 Extension 2463